
 

 

 

Östermalms stadsdelsförvaltning Protokoll 

Sida 1 (6) 

2017-12-07 
socialtjänstavdelningen 

Östermalms stadsdelsförvaltning 

socialtjänstavdelningen 

 

Karlavägen 104 

104 51 Stockholm 

Växel 08 508 10 000 

stockholm.se 

 

 

Protokoll från rådet för funktionshinder 

 2017-12-07 

Protokollet har justerats per mejl 2017-12-08 

 

Närvarande ledamöter 

Elisabeth Aguado (IFS), ordförande  

Carina Björklund (RSMH) 

Jan Delvert (RTP) 

Anita Runesved (FHL) 

 

Frånvarande ledamöter:  

Anders Carlsson (RTP)   

Svante Norbäck (Hjärnkraft) 

 

Föredragande tjänstemän 

Jan Rönnberg, avdelningschef, socialtjänstavdelningen  

 

Övriga närvarande tjänstemän 

Christina Pettersson, verksamhetsutvecklare, 

socialtjänstavdelningen, Kerstin Ulander nämndsekreterare  

 

Tidpunkt: 

2017-12-07, kl. 14.30-16.00 

 

Plats: 

Lokal Värtan, Östermalms stadsdelsförvaltning 

 

 

Sekreterare:  

Kerstin Ulander 

 

 
  

Elisabeth Aguado 

Ordförande   

 Jan Delvert 

Justerare   

    

§ 1. Sammanträdet öppnas 
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Ordföranden öppnade sammanträdet och hälsade alla välkomna.   

 

§2. Godkännande av dagordning 

Dagordningen godkändes med tillägg av punkter under övriga 

frågor. 

 

§3. Val av protokolljusterare 

Jan Delvert utsågs att tillsammans med ordföranden justera dagens 

protokoll. 

 

§4. Föregående protokoll 

Inga synpunkter framfördes och protokollet läggs till handlingarna. 

 

§5. Pågående ärenden 

* Verksamhetsplan 2018, hur ska arbetet fortgå nästa år 

Förslag till verksamhetsplan som nämnden ska behandla på 

kommande sammanträde har skickats ut till rådets ledamöter. Rådet 

har bidragit med aktiviteter som finns beskrivna i 

verksamhetsplanen. Jan Rönnberg gav en sammanfattning av 

områden som berör rådet under år 2018.  

 

Ur VP 2018: 

1.2. Tidiga insatser skapar jämlika livschanser för alla 

För att öka delaktigheten inom socialpsykiatrins målgrupp kommer 

en brukarstyrd brukarrevision att genomföras. Revisionen kan ses 

som ett komplement till de brukarundersökningar som görs årligen. 

Rådet framför att tidigare brukarundersökningar inom staden har 

haft bristande tillförlitlighet.  

 

Peer-Support (professionell kamratstödjare) fortsätter inom 

socialpsykiatrin under 2018. Personen har huvudsakligen deltagit i 

Startpunkten.  

 

1.4. Stockholm är en stad med högt bostadsbyggande där alla 

kan bo 

Christina Pettersson berättar att socialförvaltningen har fått ett 

uppdrag att ta fram en bostadsplan kring särskilda boenden. Jan 

Rönnberg berättar vidare att även stadsdelsnämnden ska ta fram en 

plan och pröva om kommande bostadsprojekt kan innehålla en 

andel om minst fem procent lägenheter för särskilt boende. Inom 

Östermalm är fem-sex gruppbostäder inplanerade fram till år 2023. 

Rådet kommer att få en viktig roll i planeringen och kommer att 

erbjudas att lämna synpunkter över ritningar med mera. Rådet 

önskar att enhetschefen för socialpsykiatrin inbjuds till rådet för att 
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fortsätta diskussionen kring boendeplaneringen. Rådet påpekar att 

det är viktigt att målgruppen inom socialpsykiatrin erbjuds bostäder. 

 

1.5. Stockholm har ett rikt utbud av idrott och fritid som är 

tillgängligt för alla 

Socialpsykiatrins träffverksamhet Startpunkten i Hjorthagen 

kommer under 2018 att flytta till nya lokaler och samutnyttja 

lokaler med Hjorthagens ungdomsgård.  

 

3.3. Fler jobbar, har trygga anställningar och försörjer sig 

själva 

Feriejobb till ungdomar planeras till 246 ferieanställningar. 

Ungdomar med funktionsnedsättning har förtur och garanteras 

feriearbete. Förvaltningen kommer att göra en kartläggning över 

vissa arbetsplatser för funktionsnedsatta ungdomar enligt rådets 

tidigare önskemål. 

 

4.2. Stockholms stad är en bra arbetsgivare med goda 

arbetsvillkor 

Sjukfrånvarons årsmål inom förvaltningen är 6,7 procent.  

 

4.5. Stockholm är en stad där ingen behöver vara rädd för våld 

Ett samarbete mellan stadsdelsnämnderna Södermalm, 

Kungsholmen, Norrmalm och Östermalm kommer att inledas kring 

att starta ett relationsvåldscentrum. Förvaltningen kommer att 

bevaka de funktionsnedsattas utsatthet i denna fråga. 

 

4.6. Stockholm är en tillgänglig stad för alla 

Nämnden fortsätter sitt arbete kring tillgänglighetsfrågorna gällande 

både inne- och utemiljön. 

Elisabeth Aguado ställer fråga till förvaltningen vem som ansvarar 

för hissen vid bron över Valhallavägen till Fältöverstens centrum. 

Hissen saknar dörröppnare vilket försvårar när personer som är i 

behov av dörröppnare ej kan använda hissen. Förvaltningen tar till 

sig frågan och kommer att kontakta Stockholms lokaltrafik (SL). 

 

Rådet är positiv till aktiviteten att utvärdera de olika rådens 

upplevelse av delaktighet och inflytande i nämndens berednings- 

och beslusprocess.om att få vara mer delaktiga i ärendeberedning av 

ärenden till stadsdelsnämnden.  

 

Rådet framför via Elisabeth Aguado synpunkter gällande nämndens 

VP 2018, enligt följande. 

 

1.5. Mötesplatser för ungdomar. 
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Humlanhuset ska också vara en mötesplats för funktionsnedsatta 

ungdomar. Jan Rönnberg instämmer och Humlanhuset vänder sig 

till alla. Elisabeth utvecklar att det kan finnas anledning att titta 

närmare på om det kan vara öppet särskilt för ungdomar med funk- 

tionsnedsättning vissa kvällar. Jan förklarar att det finns en 

utmaning i det då funktionsnedsättningarna har stora variationer och 

ungdomar inte självklart vill kategoriseras på det sättet. 

 

1.6. Alla stockholmare har nära till kultur och eget skapande. 

Kulturpengen, finns den kvar? Jan Rönnberg svarar att 

kulturpengen finns kvar och handläggs av kultursamordnaren. 

 

4.3. Stockholm är en stad som lever upp till mänskliga rättigheter 

och är fritt från diskriminering. 

Rådet är nöjd med kapitlets skrivning avseende målgruppen 

funktionsnedsatta. 

 

4.6. Stockholm är en tillgänglig stad för alla 

Rådet uttrycker att det är glädjande att formuleringen ” …att 

personer med funktionsnedsättning ska kunna leva ett självständigt 

liv och delta på lika villkor i samhället…” finns med i 

verksamhetsplanen. 

 

Jan Delvert framför att VP 2018 är ett lyft utifrån rådets synvinkel. 

 

Rådets önskemål om aktiviteter 2018 

* Uppföljning av kartläggning till- och frångänglighet. 

* Plan för hur 5 procentmålet ska uppnås angående bostäder för 

funktionsnedsatta. 

* Tillgänglighetsvandring. 

* Inventering under våren om vilka praktikplatser och feriejobb som 

är möjliga för personer med funktionsnedsättning. 

* Kompetensutveckling kring bemötande gällande personer med 

funktionsnedsättning. 

* Kompetensutveckling kring olika funktionshinder, kanske en 

planerad serie informationsträffar på några år. 

* Informera tjänstemän och FH-rådet och dess funktion samt att 

deras kompetens bör tas tillvara tidigt i utredningsprocesser. 

* Att bjuda in Pia Ehnhage till träff och information med 

stadsdelsnämndens politiker. 

* Att bjuda in funktionhinderombudsmannen till träff med chefer 

för tjänstemän. 

* Att bjuda in funktionshinderombudsmannen till rådet för 

funktionshinderfrågor. 
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* Ett utegym på Gärdet istället för Humlegården på grund av 

tillgänglighet. 

 

§6. Övriga frågor  

* Sammanträdestiderna för 2018 fastställs 

Rådet fastställde följande sammanträdesdagar för 2018 enligt 

följande. 

9 januari, 20 februari, 27 mars, 2 maj, 22 maj, 7 augusti, 4 

september, 2 oktober, 30 oktober, 20 november. Tid, klockan 14:00 

– 16:00. Sammanträdestiderna kommer att sändas ut till rådet i 

pappersform. 

 

* Kommande remisser 

Jan Rönnberg informerade rådet om följande remisser. 

Delaktighetsprogrammet 

Synpunkter från rådet måste vara förvaltningen tillhanda senast den 

2 januari, dock helst innan julhelgen. Synpunkterna lämnas till 

Christina Pettersson. Remissvaret ska vara staden tillhanda senast 

den 1 februari 2018. 

 

* Budget och skuldrådgivning 

Remissen kommer att sändas ut till rådet för synpunkter. 

 

*Fyllnadsnominering till FH-rådet 

Vid nämndens sammanträde den 14 december behandlas ärendet 

om fyllnadsnominering till FH-rådet. Ny medlem i rådet blir 

Christina Barthlow som representerar DHR Stockholm 

(Delaktighet, Handlingskraft, Rörelsefrihet). 

 

*Önskemål om inbjudningar av gäster 

Rådet önskar bjuda in enhetschefen för socialpsykiatrin, 

funktionshinderombudsmannen Pia Ehnhage och att få träffa 

nämndens presidium under våren 2018. 

 

*Skrivelse från stadsdelsnämnden till Stockholms lokaltrafik 

avseende buss 1 

Rådet har tagit del av den skrivelse som är undertecknad av 

nämndens ordförande Maria Antonsson (MP) och som nämnden 

kommer att behandla vid sitt sammanträde den 14 december.  

 

Rådet ställer sig bakom skrivelsen men vill göra ett tillägg enligt 

följande. 

Rådet önskar att en översyn sker av belysningen vid busshållplatsen 

Tessinparken, det vill säga från Värtavägen. Buss 1 tillsammans 
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med andra bussar stannar vid denna hållplats. Belysningen är dålig 

och funktionshindrade personer känner sig otrygga. 

 

*Artikel Östermalmsnytt 

Rådet önskar att få med FH-rådet i den månadsannons som finns i 

tidningen Östermalmsnytt inför stadsdelsnämndens sammanträden. 

Rådet fortsätter diskussionen vid nästa sammanträde. 

 

*Värtaterminalen 

Jan Delvert redovisar ett inkommande brev från FUB gällande 

tillgänglighetsproblematiken i Frihamnens terminalområde. Rådet 

tar del av brevet och Anita Runesved som ingår i Stockholm Hamns 

funktionshinderråd tar med sig brevet till Stockholms Hamn. 

 

7. Nästa möte, avslutning och God Jul och Gott nytt år!  

Nästa möte äger rum den 9 januari 2018. På dagordningen vid detta 

möte kort information om nämndens verksamhetsberättelse 2017. 

 

Elisabeth Augado tackade alla närvarande och avslutade mötet. 

  

  

 


